

# 立法會 *Legislative Council*

立法會CB(3) 727/17-18號文件

檔 號： CB(3)/M/MR  
電 話： 3919 3300  
日 期： 2018年6月21日  
發文者： 立法會秘書  
受文者： 立法會全體議員

---

## 2018年7月4日的立法會會議

### 根據《立法會(權力及特權)條例》(第382章) 動議的議案

毛孟靜議員將於上述會議，根據《立法會(權力及特權)條例》(第382章)動議隨附的議案。立法會主席已指示把該議案按所交來的原有措辭印載在立法會議程上。

立法會秘書

(衛碧瑤代行)

連附件

2018年7月4日的立法會會議  
毛孟靜議員根據《立法會(權力及特權)條例》  
動議的議案

議案措辭

本會委任一個專責委員會，以調查沙田至中環線土瓜灣站結構牆內其中一層鋼筋被削薄事件，及香港特別行政區政府和香港鐵路有限公司是否監管不力及蓄意隱瞞工程醜聞，以及其他相關事宜；而該委員會在執行其職務時獲授權根據《立法會（權力及特權）條例》（第 382 章）第 9（2）條行使該條例第 9（1）條所賦予的權力。

**Motion under  
the Legislative Council (Powers and Privileges) Ordinance  
to be moved by Hon Claudia MO  
at the Council meeting of 4 July 2018**

**Wording of the Motion**

That this Council appoints a select committee to inquire into the incident of one of the layers of steel reinforcement bars in a structural wall in To Kwa Wan station of the Shatin to Central Link being shaved thin, and whether the incident involved ineffective monitoring by the Hong Kong Special Administrative Region Government and the MTR Corporation Limited and their deliberate concealment of the construction scandal, and other related matters; and that in the performance of its duties the committee be authorized under section 9(2) of the Legislative Council (Powers and Privileges) Ordinance (Cap. 382) to exercise the powers conferred by section 9(1) of that Ordinance.